
 

Protokół nr XVIII/20 

z XVIII Sesji Rady Powiatu Częstochowskiego 

odbytej w dniu 1 października 2020 roku  

 

 

Sesja odbyła się w trybie zdalnym. Przewodniczący Rady Andrzej Kubat  prowadził obrady 

on-line z siedziby Starostwa Powiatowego w Częstochowie.  

 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Kubat o godz. 10:01 otworzył obrady XVIII Sesji 

witając radnych, gości i pozostałych uczestników. Poinformować, że od dziś wszystkie sesje 

będą retransmitowane z napisami dla niesłyszących zgodnie z wymogami ustaw o 

zapewnianiu dostępności cyfrowej osobom ze szczególnymi potrzebami. W związku z tym 

uprasza się wszystkich uczestników sesji, aby mówili do mikrofonu.  

 

Ad. 2 

Przewodniczący Rady A. Kubat oświadczył, że w posiedzeniu uczestniczy 25 radnych, co wobec 

ustawowego składu Rady wynoszącego 25 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji. Raport obecności radnych oraz lista obecności pozostałych uczestników 

stanowią załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.   

 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady A. Kubat zgłosił wniosek o zmianę porządku obrad, który radni 

otrzymali za pośrednictwem systemu eSesja polegającą na zdjęciu pkt. 11. Podjęcie uchwały 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla gm. Janów na dofinansowanie kosztów remontu 

spalonego ciężkiego samochodu ratowniczo-gaśniczego. O uzasadnienie poprosił Zarząd 

Powiatu.  

 

Starosta K. Smela poinformował, że Zarząd początkowo zaakceptował wniosek gminy 

Janów o pomoc dla OSP. Jak się jednak okazało gmina nie uzyskała innego dofinansowania i 

kwestia zakupu nowego samochodu upadła. W zamian wójt zaproponował, aby powiat 

przesunął swoje wsparcie dla innej jednostki, a mianowicie dla OSP w Złotym Potoku na 

remont samochodu. Wniosek zatem okazał się bezprzedmiotowy i niezasadny. Również 

gmina wycofała się ze swoich oczekiwań. Stąd wniosek o zdjęcie punktu z porządku obrad.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat poddał pod głosowanie wniosek o zdjęcie z porządku obrad 

pkt. 11.  

 

Rada Powiatu przyjęła ww. poprawkę do porządku obrad: 24 głosami „za”, przy 1 głosie 

wstrzymującym się.  

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Zdjęcie z porządku obrad : Pkt. 11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy 

Janów na dofinansowanie kosztów remontu spalonego ciężkiego samochodu ratowniczo-gaśniczego. 

ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (24) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Sebastian Cierpiał, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Maciej 

Janowski, Adam Jaruga, Gwidon Jelonek, Katarzyna Kapica, Henryk Kasiura, Robert Knysak, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, 

Bożena Lara, Elżbieta Łągiewka, Magdalena Maciążka, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof Smela, Danuta 

Tomza, Edyta Wierzbińska, Adam Wochal 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Adam Markowski 
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Przewodniczący  Rady A. Kubat poddał pod głosowanie porządek obrad wraz z 

przegłosowaną poprawką. 

  
Rada Powiatu przyjęła porządek obrad wraz z poprawką jednogłośnie: 25 głosami „za”. 

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie porządku obrad. 

ZA: 25, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (25) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Sebastian Cierpiał, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Maciej 

Janowski, Adam Jaruga, Gwidon Jelonek, Katarzyna Kapica, Henryk Kasiura, Robert Knysak, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, 

Bożena Lara, Elżbieta Łągiewka, Magdalena Maciążka, Adam Markowski, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof 

Smela, Danuta Tomza, Edyta Wierzbińska, Adam Wochal 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad XVIII Sesji i powitanie.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.   

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

5. Powołanie komisji uchwał i wniosków. 

6. Informacja z działalności Starosty i Zarządu w okresie międzysesyjnym.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu 

Częstochowskiego na lata 2020 – 2027. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu częstochowskiego na 2020 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu bankowego długoterminowego. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Przemyskiemu. 

11. skreślony 

12. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej za I półrocze 2020 roku. 

13. Korespondencja Rady Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

14. Wnioski i oświadczenia radnych; komunikaty.  

15. Zamknięcie obrad XVIII Sesji. 
 

Ad. 4 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że protokół z sesji nr XVII/20 z dnia  

31 sierpnia 2020 roku był udostępniony w systemie eSesja oraz pozostawał do wglądu w 

Biurze Rady, a także został wyłożony przed niniejszą sesją. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat zapytał, czy są uwagi do protokołu. W związku z ich 

brakiem poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Powiatu przyjęła protokół nr XVII/20 jednogłośnie: 25 głosami „za”. 

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

ZA: 25, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (25) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Sebastian Cierpiał, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Maciej 

Janowski, Adam Jaruga, Gwidon Jelonek, Katarzyna Kapica, Henryk Kasiura, Robert Knysak, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, 

Bożena Lara, Elżbieta Łągiewka, Magdalena Maciążka, Adam Markowski, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof 

Smela, Danuta Tomza, Edyta Wierzbińska, Adam Wochal 
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Ad. 5 

Na wniosek Przewodniczącego Rady w uzgodnieniu z klubami radnych do Komisji Uchwał  

i Wniosków zaproponowano radnych: 

1. Henryk Kasiura 

2. Katarzyna Kapica 

3. Edyta Wierzbińska 

 

Rada Powiatu powołała Komisję Uchwał i Wniosków w ww. składzie: jednogłośnie 

25 głosami „za”. 

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Powołanie komisji uchwał i wniosków. 

ZA: 25, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (25) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Sebastian Cierpiał, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Maciej 

Janowski, Adam Jaruga, Gwidon Jelonek, Katarzyna Kapica, Henryk Kasiura, Robert Knysak, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, 

Bożena Lara, Elżbieta Łągiewka, Magdalena Maciążka, Adam Markowski, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof 

Smela, Danuta Tomza, Edyta Wierzbińska, Adam Wochal 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.  

Ad. 6 

Starosta K. Smela przedstawił sprawozdanie z działalności Starosty i Zarządu za okres 

międzysesyjny od dnia 31 sierpnia 2020 roku omawiając zadania i cele realizowane przez 

poszczególne jednostki i wydziały. Od  28 sierpnia w Domu Pomocy Społecznej w Lelowie 

trwa walka z zarażeniami COVID-19 wśród pracowników i mieszkańców. Stan epidemii w 

DPS-ie na dzień 29 września wygląda następująco: liczba mieszkańców na kwarantannie – 

65, liczba zakażonych mieszkańców – 28 osoby, w tym hospitalizowanych 7,  liczba 

ozdrowieńców – 30, liczba zgonów – 5, liczba pracowników zakażonych – 9, liczba 

uzdrowieńców 11. Największym problemem w Lelowie jest wysoki poziom absencji 

pracowników. Bezpośrednią pracę z mieszkańcami prowadzi 5 pracowników na zmianie. W 

ramach wzmocnienia bezpieczeństwa sanitarnego powiat zakupił dla swoich trzech domów 

pomocy społecznej kabiny dezynfekujące o wysokiej skuteczności, dzięki którym ryzyko 

wprowadzenia czynników chorobotwórczych na teren placówek zostanie zminimalizowane. 

Sytuacja sanitarno-epidemiologiczna na terenie wszystkich 16 gmin naszego powiatu jest 

stale monitorowana, na bieżąco wprowadzane są zmiany i dodatkowe środki ostrożności 

wspierające walkę z koronawirusem. Praca w starostwie nadal skupiona jest na 

przeciwdziałaniu COVID. Zachowywane są środki ostrożności i spełniane wymogi sanitarne. 

Petenci są wpuszczani na teren urzędu sukcesywnie po uprzednim zgłoszeniu telefonicznym i 

są załatwianiu w wyznaczonych miejscach. W sezonie jesienno - zimowym planuje się 

uruchomić salę sesyjną na poczekalnię dla petentów. Trwają ponadto poszukiwania nowej 

siedziby dla PCPR. Do Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych powiat częstochowski 

złożył 7 wniosków inwestycyjnych o dofinansowanie: 1. Przebudowa budynku Starostwa 

Powiatowego w Częstochowie wraz z przystosowaniem do obowiązujących przepisów p.poż., wartość 

projektu 1.200.000 zł; 2. Rozwój e-usług dla mieszańców  Powiatu w celu wprowadzenia zdalnej 

obsługi klientów urzędu poprzez wdrożenie obiegu dokumentów wraz z obsługą archiwum i 

digitalizacją zasobów papierowych, wartość 4.000.000 zł; 3. Modernizacja  internatu w Zespole Szkół 

im. Wł. Szafera  w Złotym Potoku wraz z przystosowaniem do obowiązujących przepisów p.poż i 

potrzeb osób z niepełnosprawnościami, wartość 1.480.000 zł; 4. Likwidacja barier architektonicznych 

w DPS Blachownia poprzez montaż dźwigu osobowego  oraz modernizację parkingu i bram 

wjazdowych, wartość 850.000 zł; 5. Przebudowa istniejącego boiska na pełnowymiarowe boisko 

piłkarskie ze sztuczną nawierzchnią i infrastrukturą przy Zespole Szkół w Koniecpolu, wartość  
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3.000.000 zł; 6.  Zapewnienie bezpieczeństwa i poprawa warunków bytowych mieszkańców i 

pracowników DPS w Blachowni poprzez montaż systemu wentylacyjno-klimatyzacyjnego, wartość 

850.000 zł; 7. Instalacja klimatyzacji w południowej części budynku Starostwa Powiatowego w 

Częstochowie, ul. Sobieskiego 9, wartość 800.000 zł. Ponadto powiat złożył do Rządowego 

Funduszu Inwestycji Lokalnych wniosek na budowę budynku administracyjno-socjalnego na 

ODM 3 Poczesna oraz 16 wniosków drogowych: 1. Przebudowa DP 1059 S na odc. Mykanów 

(ul. Częstochowska) – węzeł A-1 – Kościelec – Rudniki (ul. Stalowa) – DK-91 na terenie Gmin 

Mykanów i Rędziny na długości 6,03 km. Wartość projektu 11 mln zł. 2. Przebudowa DP 1024 S na 

odc. Rzerzęczyce – Skrzydlów – Krasice na terenie gmin Kłomnice i Mstów na długości 7,97 km. 

Wartość 13,5 mln zł. 3. Przebudowa DP 1025 S na odc. Kruszyna– Widzów, gmina Kruszyna na 

długości 4,5km. Wartość 9 mln zł. 4. Przebudowa DP 1057 S na odc. Wrzosowa – Huta Stara B, 

gmina Poczesna na długości 2,08 km. Wartość 4,1 mln zł. 5. Przebudowa dróg powiatowych Nr 1005 

S i 1061 S na ciągu Rędziny – DK-91 – Jaskrów – DW 786, gmina Rędziny i Mstów na długości 4,26 

km. Wartość 10,5 mln zł. 6.  Przebudowa drogi powiatowej nr 1008 S odcinek Stary Kocin – Nowy 

Kocin, gmina Mykanów na długości 2,49 km. Wartość 3 mln zł. 7. Przebudowa drogi powiatowej nr 

1054 S na odc. Starcza – Łysiec i Brzeziny Kol. – Częstochowa, gmina Starcza i Poczesna na długości 

2,49 km. Wartość 8,5 mln zł 8.  Przebudowa drogi powiatowej nr 1078 S w miejscowości Cisie, gmina 

Blachownia na długości 2,49 km. Wartość 7,5 mln zł. 9.  Przebudowa drogi powiatowej nr 1082 S 

poprzez budowę chodnika wraz z odwodnieniem w m. Soborzyce, ul. Wierzbie, gmina Dąbrowa 

Zielona na długości 0,83 km. Wartość 0,9 mln zł.10. Budowa chodnika wraz z odwodnieniem w ciągu 

drogi powiatowej nr 1077 S odc. Cegielnia – Kuchary, gmina Mstów na długości 1,05 km. Wartość 

2,5 mln zł. 11. Przebudowa drogi powiatowej nr 1092 S na odc. Kuźnica Grodziska – Rudniki 

Kolonia, gmina Koniecpol na długości 1,05 km. Wartość 7,6 mln zł. 12. Przebudowa drogi 

powiatowej nr 1093 S na odc. Czepurka – Piasek, gmina Janów,  gmina Mstów na długości 1,05 km. 

Wartość 5,6 mln zł. 13. Przebudowa drogi powiatowej nr 1051 S w miejscowości Kopalnia, gmina 

Konopiska na długości 1,47 km. Wartość 4,5 mln zł. 14. Przebudowa drogi powiatowej nr 1086 S odc. 

Ludwinów – Borowce, gmina Koniecpol i Dąbrowa Zielona na długości 2,05 km. Wartość 4,5 mln zł. 

15. Przebudowa DP 1029S od DK-91 w Kłomnicach do skrzyżowania z DW 786 i DW 793 w Św. 

Anna, gmina Kłomnice i Dąbrowa Zielona na długości 11,8 km. Wartość 27 mln zł. 16. Przebudowa 

DP 1116S w m. Lgota Mała, gmina Kruszyna na długości 3,9 km. Wartość 6,6 mln zł. 17. Budowa 

budynku administracyjno-socjalnego wraz z zagospodarowaniem terenu dla potrzeb Obwodu 

Drogowo-Mostowego nr 3 w Poczesnej. Wartość wniosku 6,9 mln zł. Łączna wartość złożonych 

wniosków wynosi 133,37 mln złotych i obejmuje przebudowę 58,7 km dróg powiatowych 

oraz budowę budynku administracyjno-socjalnego na ODM 3 Poczesna. Ile z nich zostanie 

zakwalifikowanych okaże się w trakcie procedowania. Na pewno będzie potrzebny spory 

wkład własny. Starosta poinformował, że na początku roku, zgodnie z sugestiami radnych w 

ramach posiedzenia komisji infrastruktury odbyło się spotkanie z dyrektorem Śląskiego 

Oddziału Ośrodka Doradztwa Rolniczego w kwestii zagospodarowania Zespołu Pałacowo – 

Parkowego w Złotym Potoku. Teraz wpłynęło pismo, z którego wynika, że ODR podjął 

szereg działań pod kątem przejęcia Zespołu, aż nie uzyskał odpowiednich zabezpieczeń, ani 

gwarancji. W związku z tym odstępuje od czynności, które mogłyby narazić Skarb Państwa  

na straty. Jednocześnie nadal będzie miał sprawę na uwadze. Jeśli będą inne konkretne 

propozycje, a jest zainteresowana firma prywatna, to przedstawi Radzie. Sprawozdanie 

stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat  podziękował wszystkim osobom zaangażowanym w walkę 

z koronawirusem za opanowanie sytuacji epidemiologicznej, w szczególności pracownikom 

Domu Pomocy Społecznej w Lelowie oraz Zarządowi i Wydziałowi ZO.  Wie, że jest to 

obowiązek, ale należy mieć do niego również serce. Sytuacja może przybrać jeszcze na sile, 

więc działania profilaktyczne mają duże znaczenie.  
 

Wiceprzewodnicząca  Rady U. Całusińska zapytała, czy muzeum, w którym mieści się 

dworek Krasińskich, który na dniach przekazano na rzecz gminy Janów należał do pałacu w 

Złotym Potok. 
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Starosta K. Smela wyjaśnił, że każde przekazanie mienia wiąże się z wiążącym 

stanowiskiem wojewody. Powiat jedynie technicznie dokonuje czynności. Obiektem tym od 

30 lat zajmowała się gmina Janów. Chcąc jednak wzmocnić pozycję, wystąpiła o umowę 

dzierżawy, którą za zgodą wojewody dostała. Umowa obwarowana jest zapisana, że gmina 

musi dworek konserwować i remontować oraz być w kontakcie ze służbami starosty i 

wojewody. Jest to dobry ruch i  forma na pewno się sprawdzi, tym bardziej, że deklaracje 

zostały złożone przez gminę na piśmie.  

 

Rada Powiatu przyjęła do wiadomości informację z działalności Zarządu w okresie 

międzysesyjnym.  

 

Ad. 7 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Częstochowskiego na lata 2020 – 2027  

został radnym udostępniony w systemie eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. 

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i zapytania do projektu uchwały. 

 

 Przewodniczący Klubu Radnych PiS I. Palutek zapowiedział, że Klub PiS wyrazi swoje 

stanowisko w poszczególnych  głosowaniach.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku innych głosów poddał pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr XVIII/153/2020 w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Powiatu Częstochowskiego na lata 2020 – 2027: 19 głosami „za”, przy 

6 głosach „wstrzymujących się”. Uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Częstochowskiego na 

lata 2020 – 2027 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Sebastian Cierpiał, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Adam Jaruga, 

Gwidon Jelonek, Henryk Kasiura, Robert Knysak, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, Magdalena Maciążka, Jan 

Miarzyński, Adam Morzyk, Krzysztof Smela, Danuta Tomza, Adam Wochal 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Maciej Janowski, Katarzyna Kapica, Elżbieta Łągiewka, Adam Markowski, Ignacy Palutek, Edyta Wierzbińska 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

Ad. 8 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w 

budżecie powiatu częstochowskiego na 2020 rok został radnym udostępniony w systemie  

eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i 

zapytania do projektu uchwały, a następnie wobec braku głosów poddał pod go głosowanie. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr XVIII/154/2020 w sprawie zmian w budżecie powiatu 

częstochowskiego na 2020 rok: 18 głosami „za”, przy 7 głosach „wstrzymujących się”. 

Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
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Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu częstochowskiego na 2020 rok 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Sebastian Cierpiał, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Adam Jaruga, 

Gwidon Jelonek, Henryk Kasiura, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, Adam Markowski, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, 

Krzysztof Smela, Danuta Tomza, Adam Wochal 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) 

Maciej Janowski, Katarzyna Kapica, Robert Knysak, Elżbieta Łągiewka, Magdalena Maciążka, Ignacy Palutek, Edyta Wierzbińska 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia 

kredytu bankowego długoterminowego został radnym udostępniony w systemie eSesja i 

zaakceptowany przez komisję merytoryczną. Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i 

zapytania do projektu uchwały, a następnie wobec braku głosów poddał pod głosowanie. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr XVIII/155/2020 w sprawie zaciągnięcia kredytu 

bankowego długoterminowego: 17 głosami „za”, przy 5 głosach „przeciw” i 3 głosach 

„wstrzymujących się”. Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu bankowego długoterminowego 

ZA: 17, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Sebastian Cierpiał, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Adam Jaruga, 

Gwidon Jelonek, Henryk Kasiura, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Krzysztof Smela, 

Danuta Tomza, Adam Wochal 

 

PRZECIW (5) 

Katarzyna Kapica, Magdalena Maciążka, Adam Markowski, Ignacy Palutek, Edyta Wierzbińska 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Maciej Janowski, Robert Knysak, Elżbieta Łągiewka 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały. 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Przemyskiemu został radnym udostępniony w systemie eSesja 

i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. Przewodniczący przedstawił uzasadnienie do 

projektu uchwały. Następnie zapytał, czy są uwagi i zapytania. Wobec braku głosów poddał 

projekt pod głosowanie. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr XVIII/156/2020 w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Przemyskiemu: 24 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”. Uchwała 

stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
 

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Przemyskiemu 

ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (24) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Sebastian Cierpiał, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Adam Jaruga, 

Gwidon Jelonek, Katarzyna Kapica, Henryk Kasiura, Robert Knysak, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, Elżbieta  
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Łągiewka, Magdalena Maciążka, Adam Markowski, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof Smela, Danuta 

Tomza, Edyta Wierzbińska, Adam Wochal 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Maciej Janowski 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały. 

 

Ad. 11 

Skreślony 

Ad. 12 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że sprawozdanie Komisji Rewizyjnej za  

I półrocze 2020 roku zostało udostępnione w systemie eSesja. Wobec braku uwag poddał je 

pod głosowanie.  

 

Rada Powiatu przyjęła ww. sprawozdanie: 21 głosami „za”, przy 4 głosach „wstrzymujących 

się”. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie sprawozdania Komisji Rewizyjnej za I półrocze 2020 roku 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Sebastian Cierpiał, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Maciej 

Janowski, Adam Jaruga, Gwidon Jelonek, Henryk Kasiura, Robert Knysak, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, Adam 

Markowski, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Krzysztof Smela, Danuta Tomza, Edyta Wierzbińska, Adam Wochal 

 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Katarzyna Kapica, Elżbieta Łągiewka, Magdalena Maciążka, Ignacy Palutek 

 

Ad. 13 

Przewodniczący Rady A. Kubat przedstawił korespondencję, która wpłynęła do Rady w 

okresie od ostatniej sesji tj. od dnia 31 sierpnia 2020 roku informując, że znajduje się do 

wglądu w Biurze Rady. Informacja stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 14 

Wiceprzewodnicząca Rady U. Całusińska stwierdziła, że w rb. trzeba było nie lada 

akrobacji, aby podołać wszystkim zadaniom, które stały przed Zarządem. To była bardzo 

ciężka praca wymagająca dużych pieniędzy i sprawności organizacyjnej mająca na celu 

podołać wszystkim zadaniom, a przede wszystkim koronawirusowi. Najlepszym dowodem 

jest walka o drogę Skrzydlów – Mstów po raz wtóry zgłoszona do przebudowy. Prosi też 

starostę, aby wykonanie nawierzchni przy ulicy Wolności we Mstowie  zostało uwzględnione 

w przyszłorocznym budżecie. Dziękuje za wykonanie chodnika dla dzieci niepełnosprawnych 

i jednocześnie prosi o uwzględnienie dalszego ciągu drogi w budżecie na 2021 rok. Wnosi 

również o ujęcie w planach inwestycyjnych na rok przyszły przebudowy drogi od Siedlca do 

Mstowa wraz z chodnikiem i oświetleniem. Przypomina też o potrzebie remontu drogi 

wojewódzkiej we Mstowie znajdującej się na liście rezerwowej. Chciałaby ponadto, aby 

Wydział Komunikacji przyjrzał się odcinkowi od obwodnicy do ul. Wolności, gdzie drogi się 

rozchodzą i gdzie przedstawiciele dróg mieli to sprawdzić i rozważyć postawienie znaku 

„Zakaz wyprzedzania”. Prosi o informację, czy wizja została wykonana. Następnie radna 

odniosła się do kwestii przejść dla pieszych, w przypadku których dostaje odpowiedzi, że 

wpływają na większą ilość wypadków. Nie zgadza się z tym stwierdzeniem i przejść powinno 

być więcej. Prosi zatem o pochylenie się nad problemem i egzekwowanie przez policję 

przestrzegania przepisów przez kierowców. Niniejszym dziękuje Zarządowi i pracownikom  
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starostwa za bardzo dobrą pracę i starania. Ma nadzieję, że wnioski wymienione przez 

starostę załapią się do realizacji i zostaną zrealizowane.  

 

Radny A. Markowski oświadczył, że zrozumiałe jest zdjęcie z porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie w udzielenia pomocy finansowej dla gm. Janów na dofinansowanie 

kosztów remontu spalonego ciężkiego samochodu ratowniczo-gaśniczego, aczkolwiek ma 

nadzieję, że sprawa wraz z uchwałą powróci, gdyż tak rozumie intencje Zarządu i Rady. 

Następnie poprosił o przekazanie radnym w formie elektronicznej listy wniosków 

zgłoszonych do Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych, którą starosta wyszczególnił w 

sprawozdaniu. Wyraził nadzieję, że wśród listy zadań, nad którymi pracuje PZD znajdzie się 

jego wniosek dotyczący poprawy bezpieczeństwa na skrzyżowaniu w m. Lusławice w 

kierunku na Okrąglik. Chciałby wiedzieć, na jakim etapie wniosek pozostaje, jak przebiegają 

prace i czy dokumentacja została wykonana. Wyraził zadowolenie z faktu przekazania przez 

Skarb Państwa dworku im. Z.Krasińskiego w Złotym Potoku do zarządzania przez gminę 

Janów przez 30 lat. To jedyne muzeum regionalne zarządzane przez gminę w powiecie 

częstochowskim i jedna z niewielu placówek tego typu, a jej utrzymanie dla naszej 

tożsamości kosztuje. Dziękuję zatem za decyzję, która pozwoli muzeum stabilnie działać w 

tym historycznym obiekcie, który został uratowany przed zniszczeniem dzięki powołaniu tam 

w swoim czasie muzeum. Ma również nadzieję, że pałac w Złotym Potoku zlokalizowany na 

sąsiedniej działce również znajdzie dobrego zarządzającego i stosowną funkcję, aby ten 

piękny historyczny obiekt nie stał pusty.  

 

Radny A. Goldsztajn poinformował, że wg. doniesień medialnych oddział pediatrii szpitala 

w Blachowni  ma iść do remontu. W dobie pandemii  i wzrostu zakażeń byłoby to ujmą dla 

powiatu tym bardziej, że oddział cieszy się dobrą opinią i pacjenci są zadowoleni. Prosi zatem 

Zarząd o zajęcie się sprawą i zbadanie, czy remontu nie można przesunąć na inny termin, gdy 

zachorowań dzieci jest mniej.   

 

Radna E. Łągiewka podziękowała Zarządowi za wypracowanie tak wielu projektów i 

wniosków o dofinansowanie do budżetu państwa, które pozytywnie wpływają na działania 

powiatu. Poparła wniosek A. Markowskiego odnośnie przekazania radnym w formie 

elektronicznej listy złożonych wniosków, gdyż niektóre propozycje są zupełnie nowe m.in. 

przebudowa drogi na odcinku Rzerzęczyce - Skrzydlów - Krasice za 13 mln zł. Kiedyś pytała 

o stan prawny działek przy tym odcinku dróg (nr 1024). Otrzymała wówczas informację, że 

część nie jest własnością powiatu, ale podjęte są stosowne działania. Czy sprawa zatem 

została załatwiona, bowiem wniosek upadnie szybko z powodu nieuregulowanego stanu 

prawnego. Ponadto wniosła o wprowadzenie do budżetu powiatu na 2021 rok przebudowy 

niebezpiecznego skrzyżowania  dróg powiatowych w m. Skrzydlów koło szkoły o nr 1024 S 

i 1028 S.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat zaapelował do radnych o składanie wniosków do projektu 

budżetu oraz interpelacji na piśmie do biura rady.  

 

Radna K. Kapica poinformowała, że złożyła 3 wnioski do projektu budżetu na 2021 rok.  

Być może za mało, bo powinna w ślad za wnioskami złożonymi przez powiat złożyć tyle, ile 

potrzeb. Wyraziła nadzieję, że wszystkie wnioski sporządzone przez powiat zakwalifikują się. 

Trzeba mieć jednak świadomość, ile pieniędzy trzeba będzie dołożyć i skąd je wziąć na  

realizację wniosków. Tak więc trzeba będzie decydować, które projekty realizować, a które 

odrzucać.  

 

Radny I. Palutek oznajmił, że wstrzymał się od głosu nad sprawozdaniem Komisji 

Rewizyjnej za I półrocze i tak samo część radnych z klubu PiS, gdyż brakuje mu paru kwestii.  
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Otóż od 1 stycznia br. mieszkańcy powiatu mają problem z komunikacją zbiorową. Włodarze 

gmin robią, co mogą, ale wszystko rozbija się o pieniądze, a powiat nie robi nic, bowiem nie 

słyszał, aby były spotkania z samorządami, żeby problem rozwiązać. Temat ten jest istotny, 

bo dzieci nie mają jak dojechać do szkoły, również starsze osoby są wykluczone. Powiat ma 

zobowiązania w tym zakresie, ale nie widać jakiś ruchów. Druga kwestia to gospodarka 

odpadami. Wprawdzie nie dotyczy bezpośrednio powiatu, ale mieszkańcy miotają się w tym 

temacie i co rusz słyszą o podwyżkach. Czy tutaj nie powinno się włączyć starostwo i jakoś 

sprawę koordynować? Wszak mieszkańcy płacą podatki i są naszymi wyborcami. 

Pojedynczej gminy nie stać na rozwiązanie kwestii, ale konsorcjum tak i wtedy mogłyby 

powstać spalarnie, aby obniżać koszty. Niestety nic nie słyszał o takich inicjatywach, a 

sprawa sama się nie załatwi i śmieci będą leżeć po lasach.  

 

Radna M. Kosielak w imieniu radnego gm. Janów H. Srokosza złożyła podziękowanie za  

wykonanie remontu drogi Siedlec – Złoty Potok. 

 

Starosta K. Smela odniósł się do kwestii poruszonych przez radnych. Powiat podjął się 

tematu transportu zbiorowego na początku czerwca, ale tylko z 7 gminami, bo reszta gmin nie 

wyraziła zainteresowania (część podpisała umowy z miastem, część ma własny transport, a 

część niczego nie oczekuje od powiatu). W związku z tym przygotowywany jest materiał, a 

na finale będą oczekiwać na deklaracje finansowe gmin, bo transport publiczny kosztuje. 

Zarząd chciałby zapisać w przyszłorocznym budżecie pół miliona złotych na ten cel. W 

najbliższych dniach gminy otrzymają stosowny materiał wraz z wyliczeniami  i będą musiały 

się określić, czy wchodzą w temat, czy nie. Starosta zobowiązał się, że na następnych 

komisjach przedstawi temat radnym, jeśli takie będzie życzenie. Tu nie ma żadnych tajemnic. 

Wszystko zostanie pokazane. PKS pozostał na rynku i jest gotowy wykonywać dla powiatu 

zadanie, ale żadna decyzja nie została podjęta. Nie byłby jednak optymistą, czy wszystkie 

gminy będą zadowolone. Nie wiadomo też, jak będzie z komunikacją osobową na liniach 

kolejowych, bo są różne informacje. Odnosząc się do wniosków drogowych zgłoszonych do 

Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych: wnioski będą realizowane wg zasad ZRIT, który 

również zabezpiecza wykup gruntów. Jako powiat nie narzekają na dotychczasowe rozdanie, 

gdyż powiat pozyskał więcej środków, niż liczył. Nie wiadomo wprawdzie, które wnioski 

zostaną pozytywnie zweryfikowane, ale ważne, że będzie dużo pieniędzy na inwestycje. Co 

do gospodarki odpadami: w żadnej gminie temat spalarni nie ma prawa zaistnieć, gdyż nie ma 

społecznej akceptacji. Nawet składowanie jest problemem, a co dopiero spalarnia. Na dziś 

tylko gm. Poczesna ma instalację i z tego tytułu ogromne problemy, gdzie nikt nie wyraża 

zgody na spalarnię, czy czasowe składowanie. W nowym rozdaniu unijnym będą pieniądze na 

budowę tego typu instalacji, bo gospodarka odpadami jest zaniedbana. W gminach 

podwyższane są opłaty, ale taki jest mechanizm, że z oszczędności ponosi się koszty 

środowiskowe. W zakresie gospodarki odpadami powiat może tylko budować świadomość, 

albo zwracać uwagę. Co do zapowiadanego remontu oddziału pediatrii w Blachowni. Tak, 

słyszał o nim i takie są zalecenia SANEPID-u. Na czas remontu dzieci nie będą przyjmowane 

na oddział. Na pewno jednak nie będzie decyzji o likwidacji oddziału, choć o takich rzeczach 

właściciel szpitala też mówi, co jest pokłosiem covid-19, bo wiemy, jak wyglądają teleporady 

w przychodniach i jak pacjenci są „załatwiani” przez lekarzy. Z umowy dzierżawy wynika, że 

szpital musi mieć zgodę na ewentualną likwidację oddziału. Nie sądzi zatem, aby Rada 

wyraziła taką zgodę i o tym poinformował już dyrektora szpitala.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wyjaśnił, że w poradniach zdrowotnych pacjenci są 

pozytywnie załatwiani przez lekarzy. Ci, którzy wymagają konsultacji lub pilnego leczenia są 

kierowani do specjalisty i na stosowne badania.  

 

Starosta K. Smela wyjaśnił, że jego uwaga wynikała z faktu otrzymywania wielu sygnałów  

i uwag pod adresem działania poradni zdrowotnych i szpitali.  
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Radny I. Palutek oznajmił, że w kwestii transportu zbiorowego powiat powinien robić tyle, 

ile do niego należy. Co do odpadów: w ubiegłym roku Komisja Infrastruktury gościła w 

siedzibie CzPK w Młynku Sobuczynie na składowisku odpadów z udziałem wielu 

przedstawicieli gm. Poczesna. Nikt tam wysypiska nie chce i nikt nie będzie chciał go 

przejąć. Zgadza się ze starostą, że ta gałąź jest całkowicie zaniedbana i podwyżki cen nie 

pomogą. Może należy iść w kierunku, jak w Wiedniu, gdzie spalarnia zlokalizowana jest w 

centrum miasta i ludzie się nie przeprowadzają. Idźmy w tym kierunku, aby coś robić, bo to, 

co dziś robimy, to droga donikąd.  

 

Ad. 15 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec wyczerpania porządku obrad o godz.11:55 zamknął 

obrady XVIII Sesji Rady Powiatu. Podziękował za udział radnym obecnym na sali, jak i 

radnym łączącym się za pomocą Internetu.  
 

 

Sesja była transmitowana i utrwalana za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania 

obrad są udostępnione w BIP i na stronie internetowej powiatu. Płyta CD z nagraniem audio stanowi 

załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

 

Protokół sporządziła Iwona Ciniewska   

 

 


